

EF PRIVATE

Date: 12<sup>th</sup> of September 2019

## Dear Parents of Students in Grades from 1, 3, 6 and 8

As a part of the UAE's National Agenda, students in grades 1, 3, 6 and 8 will sit for the Cognitive Abilities Test (CAT4) on 22<sup>nd</sup>, 23<sup>rd</sup> and 24<sup>th</sup> of September 2019 during the school day.

The CAT4 is a standardized cognitive test. It provides insights into the student's ability to reason across 4 fields: verbal, non-verbal, mathematical and spatial reasoning. Students will complete tasks such as thinking about shapes and patterns (non-verbal reasoning), words (verbal reasoning), numbers (quantitative reasoning) and some questions are answered by mentally generating and transforming visual images (spatial ability). While many tests focus on the student's attainment in core subjects, CAT4 is designed to give schools a boarder, more rounded view of each student, their potential and how they learn. Results help teachers decide about the pace of learning that is right for the student and whether additional support or challenge is needed. This can be very helpful in supporting the student to reach their full potential.

For more information about international assessments conducted at Al Maaref Private School and for more resources, please visit the school website <a href="www.almaarefps.com">www.almaarefps.com</a> under Learning Tab go to International Assessment section than click on CAT4 link.

## Thank you for your trust and support

School administration

السادة اولياء امور طلاب الصف الأول, الثالث, السادس والثامن:

كجزء من متطلبات الأجندة الوطنية لدولة الإمارات سوف يجلس الطلاب في الصفوف الأول والثالث والسادس والثامن لأمتحان ال "كات 4" في أيام 22 و 23 و24 سبتمبر 2019 خلال توقيت المدرسة العادية.

هذا الأمتحان هو تقييم تشخيصي تم تصميمه لمساعدة الطلاب ومعلميهم على فهم كيفية تعلم الطلاب وأمكانياتهم الأكاديمية.

وتشمل المهام التي يقوم بها الطالب خلال الأمتحان التفكير في الأشكال والأنماط ( التفكير غير اللفظي), والكلمات ( التفكير اللفظي), والأرقام ( التفكير الكمي). وبعض الأسئلة يتم الأجابه عليها ن طريق تحويل الصور البصرية ( القدرة المكانية).

وقد تم تصميم هذا الأمتحان لأعطاء المدارس وجهه نظر أوسع بكثير لحاله كل طالب, حيث انها تزود المعلمين بمعلومات فردية عن تفضيلات التعلم جنباً الى جنب مع مجموعة من مؤشرات الاداء المحتمل في المستقبل ويمكن ان يدعم التعليم والتعلم الفعال للطالب.

لمزيد من المعلومات حول التقييمات الدولية التي تجري في مدرسة المعارف الخاصة والمصادر والموارد عن تلك الامتحانات, يرجي زيارة صفحة المدرسة www.almaarefps.com على موقع المدرسة على الويب تحت علامة تبويب Learning ثم International Assessment والضغط على رابط CAT4